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1. Opening 

Lars Nanninga opent de vergadering en heet iedereen welkom.  

Allereerst wordt er een moment stilte gehouden voor René Hoogland, voorzitter van de NHBB die 

op 14 maart jongstleden na een ziekbed overleed. Jeroen Los licht toe dat hij voor hem een goede 

vriend en adviseur was. Hoogland werd ook wel de 'burgemeester van de Woude ' genoemd. 

Martijn de Jong is nieuw in dit gezelschap. Op verzoek van de sector natuurterreinen heeft de 

visstandbeheercommissie in november besloten dat deze van harte welkom is. Volgens de statuten 

heeft de sector geen stemrecht. De Jong werkt bij Natuurmonumenten en heeft diverse ervaringen 

met vissers, visserijzaken en faunabeheereenheden. De Jong geeft aan dat hij een directe stijl 

hanteert, mede vanuit de ervaring dat vissers duidelijkheid waarderen.  

Er volgt een voorstelronde.  

Lars Nanninga laat weten dat hij volgende week wordt geïnstalleerd als algemeen bestuurslid bij 

het Hoogheemraadschap Schieland en Krimpenerwaard.  

 

2. Verslag 8 november 2022 

Tekstueel geen opmerkingen 

Naar aanleiding van: Piet Rol geeft aan dat de herziening van de visrechten met 

Hengelsportvereniging Zaanstreek nog steeds erg stroef verloopt. 

 

Actielijst: 

• De volgende acties zijn gereed en worden verwijderd van de actielijst: 2023-08, 2023-07, 

2023-04, 2022-41. 

• De volgende acties blijven ongewijzigd staan: 2022-43, 2022-40, 2022-39, 2022-32, 2022-

30, 2022-09.  

• 2023-06: het teamuitje wordt definitief gepland op woensdag 20 september, aanvangstijd 

14.00 uur. We beginnen dan met een vergadering van een uur. Daarna organiseren we iets 

met monitoring en we sluiten af met een gezamenlijke maaltijd.  

• 2023-05: Achterbanbijeenkomst. Het zou leuk zijn om dit bij een hengelsportvereniging te 

organiseren die een goed clubhuis heeft. HVZ zal als eerste via het bestuur gevraagd 

worden. Geopperd wordt om visoverschot en tekort als thema te nemen. 

• 2023-03: Agendapunten worden bijgewerkt, zie actielijst. 

• 2023-02: het onderzoek is binnen en wordt doorgestuurd aan alle leden. 
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• 2023-01 en 2022-09 (loodvrij vissen): het is erg stil rond de pilot loodvrij vissen. Advies: 

probeer initiatief te houden voordat het hoogheemraadschap ingrijpt. Acties worden 

samengevoegd en het onderwerp wordt geagendeerd in de junivergadering. 

• 2022-38 (visschuilplekken aanwijzen): reactie vanuit de hengelsport is ontvangen. Het 

wordt nog gecheckt op technische haalbaarheid en zal vervolgens in het baggerbestek 

worden opgenomen.  

HVZ wil graag enkele locaties in het Noordsterpark te Wormerveer toevoegen. Piet Rol kan 

dit toesturen aan Jeroen Goverde. 

• 2021-03 (voortgang visserijonderzoek IJsselmeer/Markermeer): jaarlijks update geven.  

 

Advieslijst: 

• Advies 2022-1: Er is tijdens een inleiding gevraagd om visgerelateerde zaken te melden. 

Meldingen zijn binnen. Edith Velema zet dit op een rijtje en stuurt het op. Dit advies wordt 

ingekort. 

• Advies 2021-2: Met de visrechtenviewer is de nulsituatie in beeld gebracht. Dit wordt 

openbaar toegankelijk na vaststelling van het uitwerkingskader. Dit punt kan van de 

advieslijst worden geschrapt. 

 

3. Nieuws en mededelingen 

 

Sportvisserij: 

• Gerard Roosloot heeft in een overleg van Sportvisserij MidWest Nederland (SMWN) een 

warm pleidooi gehouden voor de Visstandbeheercommissie (VBC). In aansluiting daarop 

benadrukt hij de noodzaak om een vertaalslag te maken van de VBC-onderwerpen naar 

een voor iedereen begrijpelijk en aantrekkelijk verhaal. Dit kan uitgewerkt worden bij 

actiepunt 2022-32 (communicatie sportvisserij uitwerken). 

 

Beroepsvisserij: 

• Jos Beemsterboer zal hoogheemraad worden bij het hoogheemraadschap en zal ter 

voorkoming van belangenverstrengeling uit de VBC stappen. Hij geeft aan dat hij graag tot 

september zou willen  aanblijven, zodat er voldoende tijd is om een nieuwe 

vertegenwoordiger vanuit de beroepsvisserij te vinden.  

• Volgende week heeft de Noord-Hollandse Bond voor Beroepsbinnenvissers (NHBB) een 

ledenvergadering. 

 

Hoogheemraadschap: 

• Het bestuur vormt een nieuwe coalitie, waarbij het - naast de benoeming van Jos 

Beemsterboer – goed is om te weten dat Klazien Hartog portefeuillehouder blijft op 

integraal waterbeheer in het stedelijk gebied, inclusief het visdossier. De VBC-leden zijn blij 

met de continuïteit op het visdossier. 

• Hoogheemraadschap en de NHBB hebben voorbereidingen getroffen voor een 

intentieovereenkomst. Dit met het oog op de toekomst van de beroepsvisserij en de 

ambitie vanuit de beroepsvissers om een nieuwe meer dienstbare rol aan te nemen 

(boswachters van het water). Vanwege de situatie bij de NHBB, wordt dit uitgesteld. 

Sowieso zal de VBC geconsulteerd worden voordat een overeenkomst getekend wordt. 

• Het hoogheemraadschap is geattendeerd op een rapport van Wageningen Food Safety 

Research over verontreinigingen van dioxines en PFAS in aal. Niet alle locaties in ons 

gebied zijn verontreinigd, maar met name de dioxines in de Zaan zijn hoog. Wageningen 

adviseert vervolgonderzoek. (link). 

• De opvolger van David Zaat is bekend: Gerjo Hiemstra is 17 april begonnen en zal o.a. 

voor viscalamiteiten het aanspreekpunt zijn. Het is nog niet bekend of hij in de VBC zal 

komen. Mogelijk blijft Jeroen Goverde dit doen. 

 

https://www.wur.nl/nl/publicatie-details.htm?publicationId=publication-way-353939353435


 

 

Natuurterreinen: 

• Bij de natuurorganisaties heeft PFAS en PFOS de volle aandacht. Er wordt gevraagd wat 

het hoogheemraadschap hiermee doet en in hoeverre PFAS en PFOS worden gemeten. Het 

probleem is groter dan verwacht. Met name bluswater is een bron van PFAS. Afgesproken 

wordt dat het hoogheemraadschap een notitie maakt met de stand van zaken. Op 

voorhand kan worden gezegd dat er standaard kwaliteitsmetingen worden gedaan bij de 

baggerwerkzaamheden. Overigens beperkt het hoogheemraadschap zich tot het meten van 

de water- en baggerkwaliteit. Het meten van de voedselveiligheid valt buiten de taken. 

• De natuurorganisaties nemen het ICES-advies over paling als uitgangspunt en menen dat 

er een algeheel vangstverbond op paling zou moeten zijn. Natuurmonumenten heeft 

daarom een aalvisrechtovereenkomst opgezegd, maar dit strandde bij de Kamer voor de 

Binnenvisserij. Evengoed moet gekoerst worden op een beëindiging van de palingvangst. 

 

Werkgroep vissterfte/vis-in-nood: 

• De geplande vergadering is uitgesteld. Jeroen Los zorgt dat er een nieuw overleg wordt 

ingepland.  

 

4. Visserijvrije zones 

Er is landelijke regelgeving in de maak over visserijvrije zones, waarbij een standaardafstand geldt 

van 250 meter rond vismigratievoorzieningen. Sportvisserij Nederland is hier kritisch over en 

meent dat de afstand van 250 meter buitenproportioneel groot is bij veel vismigratieknelpunten. 

Het ministerie van LNV heeft daarop opdracht gegeven aan Sportvisserij Nederland om in 

samenwerking met de waterschappen tot een maatwerkvoorstel te komen. Randvoorwaarden zijn:  

• Er is geen onderscheid tussen sport- en beroepsvisserij 

• Een zone-indeling moet eenduidig en juridisch handhaafbaar zijn 

In verschillende werkgroepen wordt aan dit voorstel gewerkt (m.b.t. communicatie, handhaving en 

categorisering). Edith Velema neemt deel aan de werkgroep categorisering. Verwacht wordt dat we 

rond de zomer tot een gezamenlijk voorstel kunnen komen. Daarbij wordt toegewerkt naar drie of 

vier categorieën waarbij vismigratievoorzieningen op basis van heldere criteria worden ingedeeld. 

In ons gebied is een gezamenlijke sessie gedaan van Sportvisserij MidWest Nederland en het 

hoogheemraadschap, waarbij concrete vismigratievoorzieningen langs de criterialat zijn gelegd. Dit 

leverde inzicht op voor het doorbouwen van de criteria. Bovendien leidde het tot begrip over en 

weer. Voor het gebied Hollands Noorderkwartier zullen naar verwachting de visserijvrije zones 

enigszins kleiner worden dan de huidige zones (300 meter, 150 meter). Daar staat tegenover dat 

er duidelijke communicatie en handhavingsafspraken worden gemaakt en dat er een goede 

onderbouwing voor de afstanden komt te liggen vanuit het vismigratiebelang. 

 

5. Uitwerkingskader visstand  

Het uitwerkingskader omvat een rapport en een link naar een webapp. Beiden zijn voor 80% 

gereed. De VBC wordt gevraagd om commentaar op hoofdlijnen.  

De eerste indruk van het rapport is positief, met als eerste commentaar: 

• Beheerders natuurterreinen geeft aan dat men het niet eens is met het KRW-beleid van het 

hoogheemraadschap, omdat daarin de achtergronddepositie te makkelijk als onoplosbaar 

probleem is afgeschreven. Los daarvan is het een prima stuk. 

Over de relatie met Natura2000-gebieden wordt gewaarschuwd dat de provincie zich in de 

bijbehorende beheerplannen niet uitlaat over de visserij en visstandbeheer, terwijl het 

Uitwerkingskader juist naar N2000 verwijst. Het is belangrijk om geen leemte te laten 

vallen.  

• Beroepsvisserij is aangenaam verrast door de kwaliteit van het stuk. 

• Sportvisserij sluit zich hierbij aan. Er wordt aangegeven dat er één addertje onder het gras 

zit, namelijk dat de sportvisserij ooit zelf heeft besloten dat de leden niet mogen vissen op 

paling, maar dat dit niet wettelijk is geregeld. Het zou goed zijn om in het uitwerkingskader 

op te nemen dat aalvisserij vanuit de sportvisserij verboden is. 

De webapp blijkt bij sommigen goed te werken, maar niet bij iedereen. Genoteerde problemen: 



 

 

• De twee vensters waren niet zichtbaar als plaatje, maar als zwart scherm. Vervolgens kan 

je er wel op doorklikken.  

• De website laadde niet op omdat z'n computer te traag was.  

• Wellicht moet er bepaalde programma's geïnstalleerd zijn voor een goed werkende site of 

zijn er minimum systeemeisen.  

Het hoogheemraadschap zal proberen het systeem tussentijds meer toegankelijk te maken. Hetzij 

door technische aanpassingen, hetzij door aanvullende instructies. 

Meer gedetailleerde reacties volgen per mail. De sectoren (sportvisserij, beroepsvisserij, 

natuurterreinen) zullen de reacties van de individuele leden bundelen en voor 15 mei a.s. 

doorsturen naar het hoogheemraadschap. 

 

6. Nieuwe standaard visrechtovereenkomst 

De standaard visrechtovereenkomst is geheel herzien naar aanleiding van de Kadernota vis. Het 

concept is vooraf besproken met de ad hoc werkgroep Visrechten/visplannen en ook de jurist van 

Sportvisserij Nederland heeft feedback gegeven. Hierop is de overeenkomst bijgesteld.  

Het voorliggend concept heeft instemming van de VBC, met uitzondering van drie punten: 

1. In de overeenkomst is opgenomen dat hengelsportverenigingen, ook bij onderhuur,  

verplicht zijn om de visrechten in te brengen in de 'Gezamenlijke Lijst van Nederlandse 

VISwateren'. De delegatie van de sportvisserij vindt dit een mooie gedachte, maar is van 

mening dat dit niet in een visrechtovereenkomst thuishoort. Bij bijzondere omstandigheden 

zou een hengelsportvereniging hier zelf zeggenschap over moeten hebben, bijvoorbeeld als 

men veel eigen investeringen doet. Bovendien meent men dat de sportvisserij zelf zou 

moeten regelen dat visrechten verplicht worden ingebracht in de gemeenschappelijke lijst.  

In de Kadernota vis wordt inbreng in de gezamenlijke lijst echter expliciet verplicht 

gesteld.1 Het hoogheemraadschap zal daarom dit advies niet opvolgen en de zinsnede in de 

overeenkomst laten staan. 

2. Artikel 3 bij de beroepsvisserij bevat een subartikel waarin staat: "Het is de huurder 

verboden het visrecht over te dragen/te verkopen." Hier heeft de beroepsvisserij bezwaar 

tegen.  

De zinsnede zal worden verwijderd. Dit betekent echter niet dat daarmee de verkoop van 

visrechten mogelijk wordt/blijft. Dit is namelijk bij wet verboden. Er is bekend dat 

visrechten worden verkocht. Daarom was dit artikel om communicatieve redenen 

opgenomen in de overeenkomst.  

3. In artikel 6.4 wordt gesteld dat nadeelcompensatie voor een beroepsvisser mogelijk is, 

maar dat het hoogheemraadschap zelf de hoogte van de het bedrag bepaalt. Dit is niet 

zuiver, want het hoogheemraadschap is zelf partij in zo'n situatie.  

De tekst zal zodanig worden aangepast, dat onafhankelijk advies zal worden ingewonnen 

over de hoogte van de vergoeding. 

 

7. Uitbreiding visrechten vs kaartcorrecties 

Akkoord met het voorstel. 

 

8. Visonvriendelijke vervanging pompen IJmuiden 

De afgelopen week ontstond commotie naar aanleiding van berichten van RAVON over 

visonvriendelijke vervanging van pompen in de gemalen bij IJmuiden. Zie ook het bericht in 

NatureToday (link). De zaak ligt wat genuanceerder, maar ook het hoogheemraadschap maakt zich 

zorgen over de vervanging van meerdere pompen. Probleem lijkt te zijn dat Rijkswaterstaat geen 

beleid heeft voor de vervanging van oude pompen, waardoor men puur juridisch redeneert dat 

 
1 Kadernota vis, p 15 onderaan: "HHNK is een overheid en onze wateren zijn publiek bezit. Wij 

vinden daarom dat deze wateren publiek gebruikt moeten kunnen worden. 
Hengelsportverenigingen die schubvisrechten huren worden daarom verplicht deze rechten in te 
brengen in de 'Gezamenlijke Lijst van Nederlandse VISwateren'." 

https://www.naturetoday.com/nl/nl/nature-reports/message/?msg=30623


 

 

vervanging door visonvriendelijke pompen geen achteruitgang is van de KRW-doelstellingen. Dit 

gaat voorbij aan een maatschappelijk verantwoorde taakopvatting en voorbeeldfunctie.  

Als eerste stap wil het hoogheemraadschap de stuurgroep van de Ecologische Verbindingszone 

Noordzeekanaal NZK met spoed bijeen roepen, zodat Rijkswaterstaat uitleg kan geven en de feiten 

eenduidig zijn. Indien dit de zorgen niet wegneemt is het hoogheemraadschap van plan, samen 

met andere waterschappen, bij de minister van I&W aan te dringen op vervanging met 

visvriendelijke pompen. In de stuurgroep van de VBC in december is dit onderwerp al besproken. 

Daarbij is afgesproken nog even af te wachten en zo nodig samen op te trekken.  

Ook de andere aanwezigen maken zich zorgen. Zo heeft de werkgroep glasaalmonitoring veel 

schieralen over de dijk gezet in het NZ-kanaal, met behulp van de beroepsvissers en vrijwilligers 

vanuit de sportvisserij. Edith Velema zal de VBC-leden zo nodig tussentijds informeren over de 

voortgang. 

 

9. Wvttk/rondvraag 

• Gerard Roosloot geeft aan dat hij Jos Beemsterboer waardeert als VBC-lid, maar dat hij het 

lastig vindt zodra hij tegelijkertijd DB-lid van het hoogheemraadschap is. 

Beemsterboer reageert hierop met de conclusie dat hij dan per direct stopt met de VBC. Hij 

vindt de opmerking van Roosloot terecht en oprecht en is van mening dat hij niet moet 

blijven zitten als er iemand van de VBC bezwaar tegen heeft. 

Hierop reageren diverse andere VBC-leden door waardering uit te spreken voor de inbreng 

van Beemsterboer in de VBC. Er zal een afscheidsmoment worden geregeld. 

• Jeroen Los meldt dat de waterpeilen in de Schermer en op De Woude absurd laag staan, 

terwijl er genoeg regen gevallen is. Jeroen Goverde zal navraag doen. 

• Jeroen Goverde laat weten dat het draaiboek droogte momenteel wordt herzien. Dit kan 

worden geagendeerd in juni. Tip: stel je vragen scherp; wat wil je van ons. 

• Op verzoek van de voorzitter vertelt Martijn de Jong hoe hij de VBC-vergadering heeft 

ervaren. De Jong is positief over het overleg. Wel geeft hij aan moeite te hebben met zijn 

positie, omdat er in het algemeen bestuur van het hoogheemraadschap twee bestuursleden 

vanuit de natuurterreinen zijn afgevaardigd. Twee tips: 1. breng vooral het natuurbelang in 

en 2. de meeste zaken die in de VBC worden besproken worden niet voorgelegd aan het 

algemeen bestuur van het hoogheemraadschap.  

Actielijst 

Actienr. Actie Door Datum 

vergadering 

Gereed 

2023-17 Locaties doorgeven aan Jeroen Goverde  

waar HVZ graag extra visschuilplekken 

realiseert in het Noordsterpark te 

Wormerveer 

Piet Rol 18-04-2023 Juni  

2023-16 Opsomming visgerelateerde projecten van 

hoogheemraadschap opsturen 

Edith Velema 18-04-2023 Juni  

2023-15 Notitie maken over stand van zaken 

waterkwaliteitsmetingen en 

baggerkwaliteit m.b.t. PFAS, PFOS en 

dioxines. 

Jeroen 

Goverde 

18-04-2023 Juni  

2023-14 Nieuwe werkgroep vissterfte/vis-in-nood 

inplannen 

Jeroen Los 18-04-2023 Juni  



 

 

2023-13 Reactie geven op Uitwerkingskader 

visstand, gebundeld per sector voor 15 

mei a.s. 

Allen  18-04-2023 15 mei 

2023-12 Webapp toegankelijker maken HHNK 18-04-2023 z.s.m. 

2023-11 Informeren over vervanging pompen 

IJmuiden 

Edith Velema 18-04-2023 Juni 

2023-10 Afscheidsmoment organiseren voor Jos 

Beemsterboer 

Lars Nanninga 18-04-2023 Juni 

2023-09 Navraag doen naar lage waterpeilen 

Schermer en De Woude 

Jeroen 

Goverde 

18-04-2023 Juni  

2023-06 Teamuitje organiseren in september 

 

Bart van 

Iterson, Edith 

Velema 

23-01-2023 20 

September 

2023-05 Achterbanbijeenkomst organiseren, zo 

mogelijk bij een HSV met mooi clubhuis.  

Bart van 

Iterson, Edith 

Velema 

23-01-2023 Juni  

2023-03 Agenderen: 

• Loodvrij vissen (juni) 

• Exotenbeleid (juni) 

• Draaiboek Droogte (juni) 

• Natuurvriendelijke oevers (juni) 

• Monitoring (september, combi met 

teamuitje)  

• Evaluatie voorzittersrol (september) 

• Maaibestek (september) 

• David Zaat, presentatie studie 

(februari 2024) 

• Intentieovereenkomst NHBB-HHNK 

(PM) 

Edith Velema 23-01-2023 Juni 

2023-02 Onderzoek effectiviteit visvriendelijke 

maaihulpmiddelen doorsturen 

Edith Velema 23-01-2023 Juni  

2023-01 VBC op de hoogte houden van voortgang 

pilot loodvrij vissen. 

Hengelsportverenigingen vragen om 

loodvrij vissen bij hun achterban onder de 

aandacht te brengen en stimuleren om 

pilots te gaan doen. 

Bart van 

Iterson 

23-01-2023 Juni 

2022-43 Artikel beschadiging visnetten plaatsen op 

website (VBC en SMWN), als nieuwsbericht 

en hengelsportverenigingen vragen om te 

plaatsen 

Bart van 

Iterson 

08-11-2022 Juni 

2022-40 Format visplan verder uitwerken en 

toesturen 

Edith Velema 08-11-2022 Juni  

2022-39 Sandra Roodzand uitnodigen om 

toelichting te geven op KRW-onderzoeken. 

September, combi met teamdag 

Edith Velema 08-11-2022 Juni 

2022-32 Communicatie sportvisserij uitwerken SMWN 06-09-2022 2023 



 

 

2022-30 Op ad hoc basis meedenken over 

visrechten/visplannen 

 

Jos Beemster-

boer, Piet Rol, 

Sander de 

Graaf, Bart 

van Iterson 

06-09-2022  

2022-29 Hengelsportverenigingen vragen om 

loodvrij vissen bij hun achterban onder de 

aandacht te brengen en stimuleren om 

pilots te gaan doen. 

Bart van 

Iterson 

06-09-2022 Juni 

 

2022-28 Overzicht maken van meldingen vissterfte 

en activiteiten/resultaten die daaruit zijn 

voortgekomen. 

Werkgroep 

vissterfte/vis-

in-nood 

06-09-2022 Juni 

 

2022-09 Doorspoelbeleid hoogheemraadschap en 

natuurvriendelijke oevers agenderen op 

VBC-agenda. Frans Boerdijk geeft seintje 

m.b.t. doorspoelbeleid 

Edith Velema, 

Frans Boerdijk 

26-01-2022 PM 

2021-03 VBC op de hoogte houden van voortgang 

visserijonderzoek IJsselmeer/Markermeer 

Rik Beentjes 22-03-2021 Jaarlijks in 

maart 

Advieslijst 

Adviesnr. Advies Aan Datum 

vergadering 

Advies-2022-1 De VBC-HNK adviseert positief over het stappenplan 

hoogheemraadschap om de participatie vanuit de visserij 

te verbeteren. Het stappenplan omvat het in beeld 

brengen van de VBC-HNK bij projectleiders en 

beleidsadviseurs als volgt:  

• De meeste activiteiten die relatie hebben met 

vis(serij) gebeuren vanuit de afdeling 

Watersystemen. Met een inleiding tijdens een overleg 

zal aandacht gevraagd worden voor visgerelateerde 

zaken. (is uitgevoerd) 

• We willen jaarlijks inventariseren welke visrelevante 

besluiten op de planning staan van het bestuur. 

Disclaimer: projectleiders en beleidsadviseurs zijn 

verantwoordelijk voor hun eigen proces. Het is 

daarom niet mogelijk om alles waterdicht te regelen, 

maar we verwachten dat we veel plannen op deze 

wijze wel kunnen afvangen. (lijst van 2023 wordt 

toegestuurd, actie 2023-10) 

HHNK 22 maart 2022 

Advies 2023-1 Positief advies over nieuwe standaard 

visrechtovereenkomst, met uitzondering van drie punten. 

Zie verslag. 

HHNK  

Advies 2023-2 Positief advies over het Memo "Kaartcorrecties of 

vrijliggende viswateren" 

HHNK  

 


